
TREŚĆ DZIAŁANIA JUŻ PODJĘTE DZIAŁANIA PLANOWANE DO WDROŻENIA Stanowisko ze spotkania

1) Budowa drogi szybkiego ruchu S7: Jaki dogodny wjazd z S7 do centrum Krakowa jest

planowany? Główne zadanie przejmie ul. Okulickiego, która już jest jednojezdniowa i

zakorkowana, więc będzie tylko gorzej. Czy ul. Okulickiego od węzła Mistrzejowice I do

ul. Bora-Komorowskiego i al. Andersa zostanie przebudowana?

Planowana rozbudowa ul. Okulickiego (na odcinku od skrzyżowania z ul. Wiślicką do projektowanej trasy S7) 

wraz z budową połączenia drogowego z Rondem Piastowskim i przebudową Ronda Piastowskiego, 

projektowanym rondem na skrzyżowaniu z ul. Kupały – zawarta przez Zarząd Dróg Miasta Krakowa umowa 

na: "przygotowanie wszystkich niezbędnych materiałów oraz uzyskanie ostatecznej decyzji  o 

środowiskowych  uwarunkowaniach  dla inwestycji rozbudowy ul. Okulickiego". 

Złożony wniosek do WPF/WPI na zabezpieczenie brakujących środków finansowych 

na lata 2022-2027 na opracowanie dokumentacji projektowej oraz na realizację 

rozbudowy ul. Okulickiego.

Jest planowana rozbudowa ul. Okulickiego, jest aktualizowana koncepcja rozbudowy ul. Okulickiego z 

rondem i wlotem do ulic Bora-Komorowskiego, Mistrzejowickiej i Stelli-Sawickiego. Miasto stara się o 

współfinansowanie ze środków krajowych i unijnych ze środków na lata 2021-27. 

ZDMK: Jest podpisana umowa na opracowanie koncepcji przebudowy ul. Okulickiego i uzyskanie decyzji 

środowiskowej. 

2) Al. Solidarności: zwężenie do 1 pasa w każdym kierunku jest błędne, bo jest miejsce na

drugą ścieżkę rowerową nawet po drugiej stronie koło istniejącego chodnika. A zabranie

pod miejsca parkingowe jednego pasa jezdni spowoduje problemy z przejazdem służb

ratowniczych, a można pozostawić dwa pasy w każdym kierunku i wydzielić nowe

miejsca parkingowe bez zwężania ulicy. Nie psujmy dobrego układu Nowej Huty.

Zmiany organizacji ruchu wynikały z konieczności poprawy bezpieczeństwa i są efektem przeprowadzanych 

audytów oraz wniosków Policji.

ZDMK: W Budżecie Miasta Krakowa są zabezpieczone środki finansowe na zadaniu pn. Program budowy 

sygnalizacji świetlnych oraz doświetleń przejść dla pieszych oraz innych elementów bezpieczeństwa ruchu 

drogowego. 

Wybór wariantu przez Radę Dzielnicy XVIII pozwoli kontynuować prace projektowe. Zarząd Dróg Miasta Krakowa jest w trakcie konsultacji z Dzielnicą i mieszkańcami. Problemem we 

wprowadzaniu zmian jest obowiązywanie parku kulturowego i to ogranicza zmiany powierzchni zielonej i 

chodników. Mieszkańcy oczekują zaś zwiększenia liczby miejsc postojowych. Zachowanie obu pasów przy 

uwzględnieniu wymagań dot. np. widoczności, przejść dla pieszych itp. spowoduje zmniejszenie liczby 

miejsc parkingowych, a zawężenie pozwoli na uzyskanie dodatkowych miejsc względem stanu obecnego.

3) Złe skomunikowanie komunikacją miejską Nowej Huty z centrum i np. lotniskiem,

poprawa transportu zbiorowego w Nowej Hucie. Postulat skomunikowania szybkiego

tramwaju, SKA i PKP. Przystanek Nowa Huta jest koło Wadowa, czyli za daleko dla

mieszkańców Nowej Huty i trudno tam dotrzeć z Nowej Huty komunikacją zbiorową.

Należy zmniejszyć dystanse między przystankami w Nowej Hucie.

Nowa Huta posiada bogatą ofertę linii autobusowych zapewniających dojazd do centrum Krakowa, gdzie 

można przesiąść się do pociągów lub linii autobusowych KMK kursujących do lotniska. Budowa nowych 

przystanków kolejowych nie leży w kompetencjach Gminy Miejskiej Kraków lecz władz wojewódzkich. 

Przystanki KMK na terenie Nowej Huty są w takich samych odległościach jak w innych dzielnicach.

4) Brak toalet dla dzieci nad Zalewem Nowohuckim. Na terenie parku jest toaleta publiczna całoroczna, dodatkowo w sezonie w rejonie placu zabaw były 

ustawiane toalety typu Toi-Toi.

Nie są planowane działania w tym zakresie.

5) Bomba ekologiczna w strefie przemysłowej Nowej Huty wzdłuż ul. Dymarek – prośba o 

zwrócenie uwagi na problem.

Składowisko odpadów ArcelorMittal S.A.  funkcjonuje w oparciu o decyzję Marszałka Województwa 

Małopolskiego z dnia 26.03.2008 r., znak: SW.II.JD.7673-13/18 (ze zmianami), którą udzielono pozwolenia 

zintegrowanego. Organem właściwym w tej sprawie byłby zatem Marszałek Województwa Małopolskiego.

6) Plan zagospodarowania przestrzennego starej, chronionej jako zabytkowa części

Nowej Huty nie uchronił jej od nowych, niepasujących tam budynków. Prośba o

zabezpieczenie tamtejszych terenów przed wykupem przez deweloperów. Sugestia

wykupu pewnych terenów przez Miasto, by uchronić je przed deweloperami.

Przystąpienie do sporządzenia mpzp obszaru „Centrum Nowej Huty” nastąpiło w oparciu o uchwałę Nr 

VIII/64/11 Rady Miasta Krakowa z dnia 16 lutego 2011 r., zaś jego uchwalenie nastąpiło 4 grudnia 2013 r. 

(uchwała RMK Nr XCII/1362/13). Zgodnie z przepisami, plan uzyskał niezbędne opinie i uzgodnienia, w tym 

uzgodnienie Małopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Plan ten jedynie w niewielkim 

zakresie dopuszcza możliwość powstania nowej zabudowy kubaturowej. BP nie ma kompetencji w sprawach 

zakupu nieruchomości. Natomiast dla części nieruchomości na obszarze tzw. "starej" Nowej Huty zostały 

powzięte działania interwencyjne i rozpoczęto procedurę aktualizacji ustaleń planistycznych. W takim 

trybie zostały sporządzone plany miejscowe dla obszaru "Centrum Nowej Huty - A, B, C". Aktualnie 

finalizowane są prace związane ze sporządzeniem nowego planu dla nieruchomości na os. Teatralnym (mpzp 

obszaru "Centrum Nowej Huty - D").

Wprowadzono Park Kulturowy na terenie starej Nowej Huty, ale część mieszkańców tego nie akceptuje, bo 

rodzi to ograniczenia. Miasto robi, co może żeby zatrzymać ingerowanie w starą Nową Hutę, ale też nie 

może wbrew prawu ograniczać deweloperów. Przy tworzeniu Miejscowych Planów Zagospodarowania 

Przestrzennego trzeba też brać pod uwagę często sprzeczne interesy mieszkańców danego obszaru. Miasta 

nie stać na prewencyjny wykup gruntów, a czasem nie ma nawet narzędzi prawnych do wykupu.

8) Nie robić parkingów i wysepek kosztem jednego pasa na dwupasmówkach w Nowej

Hucie, nie zwężać ulic!

Zmiany organizacji ruchu wynikały z konieczności poprawy bezpieczeństwa i są efektem przeprowadzanych 

audytów oraz wniosków Policji. W Budżecie Miasta Krakowa są zabezpieczone środki finansowe na zadaniu 

pn. Program budowy sygnalizacji świetlnych oraz doświetleń przejść dla pieszych oraz innych elementów 

bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Rozwiązania projektowe są uzależnione od obowiązujących przepisów, warunków, 

opinii oraz akceptacji pozostałych jednostek miejskich (m.in. Zarządu Zieleni Miejskiej, 

Miejskiego Inżyniera Ruchu Urzędu Miasta Krakowa i Zarządu Transportu 

Publicznego) oraz ukształtowania terenu i biegnących sieci.

W ramach ww. Programu są realizowane przez Gminę zadania dotyczące dostosowania 

infrastruktury drogowej do wyznaczenia przejść dla pieszych, jak również zadania 

dotyczące doświetleń istniejących przejść dla pieszych. Program ten jest wieloletni i ma 

zapewnione finansowanie w WPF-WPI. Ponadto warto również o tym pamiętać, że 

kierowca dojeżdżający do przejścia dla pieszych powinien zachować szczególną 

ostrożność oraz, że pieszy znajdujący się na przejściu dla pieszych/rowerzysta 

znajdujący się na przejeździe rowerowym mają pierwszeństwo przed poruszającym się 

drogą pojazdem (co oczywiście nie zwalnia pieszego i rowerzysty z obserwacji sytuacji 

na drodze). 
9) Doświetlić przejścia dla pieszych. Dlaczego przejazdy dla rowerzystów są przed

przejściem dla pieszych a nie za (kierowca łatwiej widziałby wtedy szybszego

rowerzystę)?

W ramach „Programu budowy sygnalizacji świetlnych i doświetleń przejść dla pieszych oraz innych 

elementów bezpieczeństwa ruchu drogowego w wybranych lokalizacjach Miasta Krakowa" wykonane 

zostały doświetlenia przejść dla pieszych, np. przy al. Gen. W. Andersa.

W ramach „Programu budowy sygnalizacji świetlnych i doświetleń przejść dla pieszych 

oraz innych elementów bezpieczeństwa ruchu drogowego w wybranych lokalizacjach 

Miasta Krakowa" planowane jest wykonanie doświetlenia przejść: ul. Klasztorna – 

skrzyżowanie z ul. Sieroszewskiego, ul. Wyciąska w okolicy budynku nr 16, ul. Drożyska 

– przy Szkole Podstawowej nr 142, ul. Igołomska – skrzyżowanie z ul. Nenckiego, ul. 

Mierzwy - skrzyżowanie z ul. Gajocha oraz skrzyżowanie z ul. Zuchów, ul. Ujastek/al. 

Solidarności –  5 przejść w obrębie skrzyżowania ulic, w tym 3 przejścia przez 

torowiska, al. Solidarności – przejście pomiędzy ul. Bulwarową a ul. Struga przez 

torowisko i przez ulicę (3 przejścia), ul. Obrońców Krzyża – przy Teatrze Ludowym, ul. 

Bulwarowa – skrzyżowanie z ul. Odmogile, ul. Wiązowa – skrzyżowanie z ul. Brzeską 

(przy placu zabaw).

10) Klasztorna, tory tramwajowe na al. Jana Pawła II, remont ul. Igołomskiej – powinno

się szybko prowadzić te inwestycje, by nie były uciążliwe, a są rozwleczone. Brak

kontaktu telefonicznego z projektantami, by zadzwonić i zgłosić swój problem. To

powoduje wysokie koszty społeczne.

Rozbudowa ul. Klasztornej trwa od marca 2020 r., wg terminów umownych powinna zakończyć się do 25 

kwietnia 2022 r. natomiast w związku z intensyfikacją robót cała inwestycja powinna być gotowa do końca 

2021 r.

Tory tramwajowe na al. Jana Pawła II – dla zadania pn.: "Przebudowa torowiska tramwajowego w al. Jana 

Pawła II na odc. Od Placu Centralnego do ul. Bulwarowej i w ul. Ptaszyckiego na odc. od ul. Bulwarowej do 

pętli tramwajowej Kopiec Wandy" została opracowana dokumentacja projektowa i uzyskane przyjęcie 

zgłoszenia robót w UW. Etap przygotowania zadania został zakończony. Zawarto umowę na roboty 

budowlane z terminem 10 miesięcy od daty przekazania placu budowy. Rozpoczęto roboty budowlane.

Remont ul. Igołomskiej – w nawiązaniu do komentarza ze spotkania, inwestycja nie jest realizowana w trybie 

P+B  jest projektem FIDIC w systemie buduj z projektem dostarczonym przez zamawiającego. 

Jak w kolumnie C – wykonawca planuje zakończyć prace budowlane do końca 2021 r.

W nawiązaniu do problemów lub uciążliwości w sprawie budowy – strony/osoby 

powinny zgłaszać swoje uwagi zamawiającemu/wykonawcy oficjalnie (również 

telefoniczne)/Zarządcy Drogi (ZDMK), a także w trybie postępowania 

administracyjnego.

Miasto bierze pod uwagę kryterium czasu realizacji, ale UMK wiąże ustawa o zamówieniach publicznych. 

Problem tempa przebudowy ul. Igołomskiej wynika z przyjętej formuły „zaprojektuj i zbuduj” (wielu 

wykonawcom nie udaje się w tej formule dotrzymać założonych terminów).

11) Seniorzy z centrum kultury i rekreacji seniorów na os. Szkolnym proszą o

wybudowanie pochylni dla wózków inwalidzkich na taras przy centrum, o wydzielenie

tam też parkingu z 3 miejscami dla inwalidów i miejscami pracowniczymi. Proszą o

postawienie ławeczek na tarasie przy centrum i zakup nowego stołu do bilarda.

1. Dostęp do budynku dla osób niepełnosprawnych jest zapewniony poprzez pochylnię zamontowaną przy 

schodach po prawej stronie budynku.

2. Parking wewnętrzny  stanowi przestrzeń wspólną MDDPS i Bursy Szkolnictwa Ponadpodstawowego, z 

której korzystają zarówno pracownicy jak i osoby korzystające z obu placówek.  

3. Postawienie ławeczek na tarasie przed budynkiem – w związku z faktem, iż takie rozwiązanie wymaga 

stałego przymocowania ławeczek do powierzchni tarasu, wymagać będzie uzyskania zgody od 

Konserwatora Zabytków.

 4. W IV kwartale 2021 r. zostanie zakupiony nowy stół do bilarda.   

1. W chwili obecnej brak działań planowanych do wdrożenia.

2. Zostaną podjęte działania w celu rozeznania możliwości wyznaczenia miejsc 

parkingowych dla osób niepełnosprawnych.

3. Zostaną podjęte działania w celu rozeznania możliwości zainstalowania ławeczek na 

tarasie.

4. Wdrożone zostało postępowanie w celu zakupu stołu bilardowego.

12 Mieszkańcy os. Sportowego, gdzie mieszka wielu seniorów, boleją, że nie ma tam

żadnego sklepu spożywczego, ani w okolicy.

Pustostany lokali użytkowych kierowane są do wynajęcia w trybie aukcji/przetargu. Wynajmujący nie 

ogranicza działalności, która może być prowadzona w lokalu użytkowym, pod warunkiem, że nie jest to 

działalność zabroniona przepisami prawa. 

W zasobie Zarządu Budynków Komunalnych na os. Sportowym w Krakowie nie ma lokalu wynajętego na 

sklep spożywczy. Jednocześnie żaden z pustostanów (2 lokale użytkowe usytuowane w poziomie piwnic) nie 

są przystosowane do prowadzenia takiego rodzaju działalności.

Natomiast w bliskiej odległości, tj. na os. Zielonym 6 w Krakowie, w dyspozycji ZBK pozostaje pustostan 

lokalu użytkowego, usytuowanego na parterze, o powierzchni 308,08 m2, który wcześniej wynajmowany był 

na sklep spożywczy Lewiatan. Wobec powyższego, podmiot zainteresowany prowadzeniem sklepu 

spożywczego w tym lokalu może go wynająć w postępowaniu aukcyjnym.

 Aukcje na najem lokali użytkowych przeprowadzane są raz w miesiącu (zwyczajowo w 

ostatni dzień danego miesiąca, a jeżeli jest to dzień wolny od pracy w najbliższym dniu 

roboczym, natomiast przetargi - nie rzadziej niż raz na dwa miesiące. 

Miasto nie może prowadzić działalności gospodarczej. Rozwiązaniem może mógłby być przetarg celowy z 

minimalnymi stawkami za opłaty w lokalu z zasobu gminy.

13) Postulat przywrócenia linii 132 między os. Zielonym a os. Sportowym lub zmiany

trasy linii 139, by przystanki z ul. Struga i al. Róż zmienić na os. Zielone i os. Górali.

Nie jest wykluczone przywrócenie dodatkowej linii autobusowej na ul. Mościckiego, 

jednak w chwili obecnej nie wiadomo, czy będzie to linia 132 czy inna linia.

Będzie to rozważone.

14) Brak miejsc parkingowych (postulat podnoszony co najmniej dwukrotnie). Na os.

Zielonym jest budynek z czasów PRL, który był zajezdnią taksówek, a teraz jest do

wynajęcia.

Na wniosek Rady i Zarządu Dzielnicy XVIII Nowa Huta opracowana jest dokumentacja projektowa dla 

budowy miejsc postojowych w rejonie budynku nr 15 w os. Zielonym.

Planowana realizacja inwestycji w 2022 r.  po uzyskaniu ostatecznej decyzji 

administracyjnej.

15) Aktywna seniorka kupiła sobie skuter elektryczny i nie ma gdzie go ładować i

garażować – prośba o rozwiązanie. Postulat wiat na tego typu sprzęty i np. rowery.

Dział Przygotowania Inwestycji (Zarząd Dróg Miasta Krakowa) nie prowadzi obecnie zadań dotyczących 

budowy stacji do ładowania pojazdów elektrycznych, za wyjątkiem realizowanych projektów dotyczących 

parkingów P+R. 

Na terenie Gminy są budowane przez podmiot komercyjny stanowiska do ładowania 

pojazdów elektrycznych. Jedno z takich stanowisk znajduję się przy ul. Centralnej 53 

obok wejścia głównego do siedziby Zarządu Dróg Miasta Krakowa.

16) Brak parkingu dla interesantów i pracowników pod MOPS-em pod nr 20 (prośba o

wydzielenie dla nich takiego parkingu).

Pod nr 20 na os. Szkolnym znajduje się MDDPS. 

Informacja jak w pyt.11 

Pod nr 20 na os. Szkolnym znajduje się MDDPS . 

Informacja jak w pyt. 11

17) Postulat ulokowania przystanku 501 bliżej tężni, np. pod Domem Wędkarza przy

Zalewie Nowohuckim.

Nie ma możliwości skierowania linii 501 pod Dom Wędkarza z uwagi na brak miejsca do 

zawrócenia

Będzie rozważone.

18 ) Postulat przywrócenia Klubu Międzynarodowej Książki i Prasy lub stworzenia

podobnego miejsca w Nowej Hucie, by starsi ludzie mieli dostęp do prasy. Mógłby tam

być też komputer dla seniorów i organizowane spotkania z ciekawymi ludźmi. Prośba o

zapewnienie dostępu do takiego obiektu komunikacją zbiorową i lokalizację koło niego

przystanku. 

Na terenie Dzielnicy XVIII Nowa Huta działa kilka filii Biblioteki Kraków: filie nr 53-56, gdzie codziennie 

można skorzystać z dostępu do prasy, wydawnictw obcojęzycznych i dostępu do internetu.

Na ternie Dzielnicy XVIII funkcjonuje 5 Centrów Aktywności Seniorów, które są zlokalizowane w różnych 

częściach dzielnicy. CAS-y otwarte są od poniedziałku do piątku przez cztery godziny w ciągu dnia. W tych 

godzinach seniorzy również mogą korzystać z komputerów. W niektórych CAS-ach w ramach kawiarenki 

organizacje zakupują codzienną prasę, przeznaczoną dla seniorów. 

Organizacje pozarządowe zainteresowane prowadzeniem działalności statutowej w gminnym lokalu 

użytkowym pozostającym w dyspozycji Zarządu Budynków Komunalnych, mogą przystąpić do 

aukcji/przetargu na dany lokal na zasadach ogólnych. 

W czasach powszechnego dostępu do internetu, a w tym do wydawnictw i publikacji 

obcojęzycznych, marnotrawstwem publicznych pieniędzy byłaby reaktywacja 

nowohuckiego empiku. UMK rozumie sentyment starszych nowohucian do, niegdyś 

funkcjonującego przy os. Centrum D, lokalu, niemniej środki inwestycyjne Urząd 

zamierza zogniskować na remoncie dawnego budynku kina Światowid, w celu 

dostosowania obiektu do potrzeb nowoczesnego Muzeum Nowej Huty. Planowane jest 

także zwiększenie nakładów na remonty i budowę nowych klubów kultury Ośrodka 

Kultury Kraków - Nowa Huta, rozsianych na terenie rozległej dzielnicy XVIII. 

Aukcje na najem lokali użytkowych przeprowadzane są raz w miesiącu (zwyczajowo w 

ostatni dzień danego miesiąca, a jeżeli jest to dzień wolny od pracy w najbliższym dniu 

roboczym, natomiast przetargi - nie rzadziej niż raz na dwa miesiące. 

Problemem mogą być pieniądze na tego typu inwestycję. Być może trzeba by było pozyskać je kosztem 

budowy Muzeum Nowej Huty, choć z kolei jest ono przez innych oczekiwane.

Wydział Kultury i Dziedzictwa Narodowego i reprezentowane na spotkaniu instytucji kultury zapraszają 

do nowohuckich filii bibliotek (jest dostęp do prasy codziennej, periodyków i w niektórych komputerów), 

punktu Info Kraków i ośrodków kultury. Dostępny jest też Projekt 60+ i Nowohucka Akademia Seniora.

19) Postulat, by z racji liczby zamieszkujących seniorów w Nowej Hucie na tamtejsze

trasy wprowadzić transport niskopodłogowy (autobusy, ale przede wszystkim

tramwaje).

Wszystkie autobusy są już niskopodłogowe. Na liniach tramwajowych w ostatnich latach znacznie 

zwiększono udział taboru niskopodłogowego m.in. w Nowej Hucie.

Przewiduje się, że po dostawie kolejnych 60 nowych tramwajów w latach 2022-2023 

sytuacja w zakresie obsługi taborem niskopodłogowym ulegnie dalszej poprawie.

20) Kwestia utrzymania zieleni miejskiej, ławek, koszy na śmieci (zdewastowane, zieleń

zaniedbana). A jednocześnie za duże pieniądze punktowo rewitalizuje się kilka

podwórek. Czemu trawa nie jest koszona lub jest koszona za rzadko?

Postulat rewitalizacji ogródków (dawniej uprawianych przez mieszkańców) przy blokach.

Kosze na śmieci (w parkach/zieleńcach i na placach zabaw) utrzymywane są na bieżąco.  Koszenie 

trawników na terenach będących w utrzymaniu Zarządu Zieleni Miejskiej realizowane jest w sposób 

zróżnicowany, a częstotliwość wykonywanych zabiegów uzależniona jest od funkcji, jaką pełni dany obszar i 

warunków pogodowych.  W roku bieżącym kontynuowane są zmiany w pielęgnacji zieleni wdrożone rok 

temu w zakresie ograniczenia koszenia trawników, co jest związane z przystosowaniem miasta do zmian 

klimatu. W przypadku braku utrzymania terenu przylegającego do budynku przez mieszkańców, ZZM 

porządkuje ogródek i obejmuje utrzymaniem wraz z terenem osiedlowym.

Bieżące utrzymanie zieleni oraz elementów małej architektury. Trwa rewitalizacja 8 podwórek w ramach projektu unijnego. Trwa opracowanie dokumentacji dla 2 

kolejnych. ZZM stara się kontrolować podwykonawców utrzymujących zieleń. Są też ekostrefy z rzadszym 

koszeniem, ale raczej zlokalizowane w parkach i na obrzeżach miasta.

21) Huta jest nieprzejezdna! Korki, słaba komunikacja tramwajowa. Z osiedla na osiedle

trudno się dostać, chyba, że rowerem lub na piechotę.

Zwiększenie ruchu spowodowane jest dokonywanymi przebudowami dróg w północnych obszarach 

Krakowa. Po zakończeniu robót przewidywane jest uregulowanie natężenia ruchu w obrębie całego obszaru 

Nowej Huty. 

W ramach zadania Modernizacja torowisk tramwajowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą, Zarząd Dróg 

Miasta Krakowa w Dzielnicy XVIII prowadzi inwestycje:

1. Przebudowa torowiska tramwajowego w al. Jana Pawła II na odcinku od Placu Centralnego do ul. 

Bulwarowej  i w ul. Ptaszyckiego na odcinku od ul. Bulwarowej do pętli tramwajowej Kopiec Wandy wraz z 

pętlą tramwajową – zawarto umowę na wykonanie robót budowlanych i przekazano plac budowy.

2. Przebudowa torowiska tramwajowego w al. Solidarności na odcinku od Placu Centralnego do ul. 

Bulwarowej wraz z infrastrukturą towarzyszącą – trwa opracowanie dokumentacji projektowej (termin do 

dnia 17.11.2021 r.).

3. Przebudowa torowiska tramwajowego w al. Solidarności na odcinku od ul. Bulwarowej do granic drogi 

ekspresowej S7 wraz z infrastrukturą towarzyszącą – ogłoszenie  zamówienia publicznego na opracowanie 

dokumentacji projektowej planowane jest w 2022 r. 

Decyzje związane ze zmianami organizacji ruchu wymagają ustabilizowania warunków 

ruchu, które są zmienne z uwagi na prowadzone prace. Po ich zakończeniu będą 

podejmowane dalsze kroki w celu optymalizacji stałych organizacji ruchu. 

22) Co z zagospodarowaniem skarpy między NCK a Centrum Nowej Huty? W 2021 r. została podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej wraz z 

uzyskaniem wymaganych uzgodnień dla modernizacji istniejących pomostów, kładek oraz posadowienia 

obiektów małej architektury przy ścieżce przyrodniczej na Łąkach Nowohuckich. 

W 2022 r. planowana jest realizacja robót budowlanych w zakresie uzyskanych 

pozwoleń i przyznanych środków finansowych w Budżecie Miasta Krakowa. Ponadto 

planowane jest opracowanie dokumentacji projektowo-wykonawczej dla ścieżki 

przyrodniczej poprowadzonej wzdłuż skarpy przy Łąkach Nowohuckich.

Odpowiedź Dyrektora ZZM: Jest w opracowaniu projektowym dokumentacja dla Łąk Nowohuckich, ale 

tylko w zakresie pomostów. W tym roku ma być zatwierdzona i wraz z wejściem w życie nowego budżetu 

ma ruszyć przetarg na realizację tego zadania.

Na razie co do skarpy nie są prowadzone działania, ale w przyszłości są przewidywane działania względem 

tego obszaru.

23) Park w Centrum E. W 2021 r. została podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowo-wykonawczej wraz z 

uzyskaniem wymaganych uzgodnień dla zagospodarowania terenu zielonego przy ul. Padniewskiego z 

terminem realizacji do 15.12.2021 r.

Prace budowlane przewidziane są na 2022 r. w zakresie adekwatnym do wysokości 

przyznanych środków finansowych w Budżecie Miasta Krakowa.

Odpowiedź Dyrektora ZZM: ZZM opracowuje dokumentację w zakresie modernizacji i rewitalizacji tego 

miejsca (od ul. Padniewskiego do parkingu przy NCK). W przyszłym roku planowane jest rozpoczęcie 

inwestycji.

24) Mimo obowiązywania Parku Kulturowego Nowa Huta nie są chronione pewne

budynki (podczas ocieplania są zakrywane ważne detale historyczne elewacji nawet w

budynkach gminnych, np. Szpital im. Żeromskiego). Prośba, by modernizować nie

naruszając elementów zabytkowych.

Żłobek nr 13 na Centrum A został wybrany do wzorcowej termomodernizacji około 2 lata 

temu, bez użycia styropianu. Jak wygląda ta sprawa?

Zadanie dot. termomodernizacji Żłobka Nr 13 realizowane jest przez Zarząd Inwestycji Miejskich.  30 

czerwca 2021 r. ZIM uzyskał wytyczne konserwatorskie wydane przez Biuro Miejskiego Konserwatora 

Zabytków UMK, dotyczące remontu budynku Żłobka. 9 sierpnia. 2021 r., w wyniku przeprowadzonego 

postępowania przetargowego, ZIM podpisał umowę z firmą  na wykonanie inwentaryzacji architektoniczno-

budowlanej oraz opracowanie programu prac konserwatorskich dla remontu elewacji oraz 

termomodernizacji żłobka. Z początkiem listopada wykonawca planuje złożenie programu prac 

konserwatorskich do uzgodnienia w Biurze Miejskiego Konserwatora Zabytków UMK. Termin wykonania 

przedmiotu umowy upływa 20 grudnia 2021 r.     Przebudowa termomodernizacyjna prowadzona jest w pod 

ścisłym nadzorem i w uzgodnieniu z Miejskim Konserwatorem Zabytków. 

W 2022 r. w zakresie Żłobka Nr 13 ZIM planuje:

- opracowanie projektu  budowlanego modernizacji żłobka,

-uzyskanie stosownych decyzji administracyjnych zezwalających na prowadzenie prac 

modernizacyjnych przy/na obiekcie żłobka.

Przepisy obowiązują wszystkich tak samo. Prośba o konkretne przykłady naruszania elewacji na piśmie. Co 

do Żłobka nr 13, to ma to być wzorcowy remont z zachowaniem wszelkich detali.

25) Wnioski na wykup mieszkań z bonifikatą już nie mogą być składane, czy będzie

jeszcze taka możliwość?

Ustosunkowując się do możliwości składania wniosków o wykup lokali komunalnych z bonifikatą wyjaśnia 

się, iż w uchwale Nr XLVI/568/08 Rady Miasta Krakowa z dnia 11 czerwca  2008 r.  w sprawie zasad 

zbywania lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miejskiej Kraków oraz określenia warunków 

udzielenia bonifikaty i wysokości stawek procentowych postanowiono, że „termin składania wniosków o 

wykup lokali mieszkalnych upływa z dniem 31 grudnia 2016 r.”. 

W przyjętym uchwałą Nr LIV/1486/21 Rady Miasta Krakowa z dnia 24 marca 2021 r. wieloletnim programie 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kraków oraz zasobem tymczasowych 

pomieszczeń na lata 2021-2025 wskazano, że „Zgodnie z założeniami Polityki, Gmina zaprzestała sprzedaży 

z bonifikatą lokali mieszkalnych wchodzących w skład zasobu. Sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy na rzecz najemców odbywa się na podstawie wniosków złożonych przed upływem terminu 

(2016 rok) oraz na podstawie indywidualnej uchwały Rady Miasta Krakowa. Prywatyzacja jest dopuszczalna 

jedynie wyjątkowo, w wypadku zaistnienia konieczności zapewnienia racjonalnego gospodarowania 

lokalami wchodzącymi w skład zasobu, w szczególności w przypadku wysokich kosztów utrzymania albo 

braku zapotrzebowania na lokale o dużych metrażach. Sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy odbywa się z uwzględnieniem zasad racjonalnego gospodarowania zasobem”.

Trzeba rozeznać się, czemu już nie ma programu bonifikaty wykupów (czy to wynika z uchwały czy ustawy).

26) Brak sklepów w Nowej Hucie powodują wysokie czynsze, które powinny być niższe.

Sklepów ubywa. Miasto może mieć wpływ na wysokość czynszu. Prośba o ich obniżenie.

Pustostany lokali użytkowych pozostających w dyspozycji ZBK kierowane są do wynajęcia w trybie 

aukcji/przetargu. Aukcja na najem lokalu użytkowego jest postępowaniem publicznym, jawnym i ustnym.  

Stawki wyjściowe do aukcji Dla lokali użytkowych usytuowanych na terenie Nowej Huty są zdecydowanie 

niższe niż dla lokali użytkowych przeznaczonych do wynajęcia w tym trybie, a usytuowanych w centrum 

miasta (np. sprzedaż art. przemysłowych: Nowa Huta - 26,10 zł/m2, strefa Ex - 71,70 zł/m2). 

Lokale użytkowe, które uczestniczyły w co najmniej dwóch aukcjach i z uwagi na brak oferentów nie zostały 

wynajęte, mogą być kierowane do wynajęcia w trybie przetargu. Ideą przetargu pisemnego jest wybór 

najkorzystniejszej oferty. W postępowaniu przetargowym, dla lokali użytkowych usytuowanych na terenie 

Nowej Huty (strefa B i C) minimalna stawka czynszowa wynosi 17,00 zł/m2 i jest zdecydowanie niższa od 

stawki obowiązującej w centrum Krakowa (30,00 zł/m2 /strefa Ex/). 

Oferent sam podejmuje decyzję odnośnie uczestnictwa w podstępowaniu na najem danego lokalu i sam 

decyduje o wysokości ostatecznej stawki czynszowej, która pozostaje w granicach jego możliwości 

finansowych.

Ponadto, stawki czynszowe przewidziane jako minimalne dla rejonu Nowej Huty są zdecydowanie niższe niż 

obowiązujące  zasobie prywatnym. 

Aukcje na najem lokali użytkowych przeprowadzane są raz w miesiącu (zwyczajowo w 

ostatni dzień danego miesiąca, a jeżeli jest to dzień wolny od pracy w najbliższym dniu 

roboczym, natomiast przetargi - nie rzadziej niż raz na dwa miesiące. Wynajmujący nie 

ogranicza działalności, która może być prowadzona w lokalu użytkowym, pod 

warunkiem, że nie jest to działalność zabroniona przepisami prawa. 

Obszar Krakowa jest podzielony na strefy o różnych wysokościach czynszu.

Odpowiedź Przewodniczącego Rady Dzielnicy: Kilka lat temu był program 60 lokali na 60-lecie Nowej Huty 

za złotówkę. Zgłosiło się tylko 3 przedsiębiorców, a i tak żaden z nich ze swoim lokalem nie utrzymał się do 

tej pory.

27) Zieleń jest koszona na zewnątrz osiedli, nie wewnątrz. Koszenie trawników w pasach zieleni przyulicznej realizowane jest częściej niż na terenach osiedlowych z 

uwagi na zapewnienie bezpieczeństwa w ruchu drogowym.

Koszenie trawników na terenach osiedlowych będzie realizowane w miarę potrzeb.



28) Turystyka w Nowej Hucie (temat nie rozwinięty). Część murków w Nowej Hucie jest

odrestaurowana, ale część nadal zniszczona i z barierami architektonicznymi, np. bez

pochylni. Prośba o ich remont.

Od lat działa oznakowana trasa turystyczna „Trasa Nowohucka”, w skład której wchodzą zarówno obiekty z 

czasów PRL-u, jak i swoją historią sięgające czasu p.n.e. Obiekty na szlaku turystycznym: Aleja Róż/Centrum 

Administracyjne Huty/Dawne kino Świt/Dworek Jana Matejki w Krzesławicach/Kopiec Wandy/Kościół 

Arka Pana/Kościół i klasztor oo. Cystersów w Mogile/Kościół św. Bartłomieja/Krzyż nowohucki/Osiedla 

Wandy i Willowe/Plac Centralny/Szpital im. Stefana Żeromskiego/Teatr Ludowy.

W 2019 r. RMK  podjęła uchwałę w sprawie utworzenia parku kulturowego pod nazwą Park Kulturowy 

Nowa Huta. Park Kulturowy Nowa Huta obejmuje powierzchnię przeszło 376 ha, która położona jest w 

granicach wpisu do rejestru zabytków układu urbanistycznego dzielnicy Nowa Huta, powiększonego o 

cenne kulturowo obszary okolic Dworu Jana Matejki w Krzesławicach, Mogiły, os. Centrum E oraz 

Nowohuckiego Centrum Kultury.

Zgodnie z uchwaloną przez Radę Miasta Krakowa „Strategią Rozwoju Krakowa. Tu chcę żyć. Kraków 2030” 

zaplanowano szereg aktywności i działań, w efekcie których zrewitalizowano istniejące tereny zieleni oraz 

zwiększono powierzchnię nowych terenów dla rekreacji w obszarze miasta, takich jak: Łąki nowohuckie z 

tężnią, Zalew Nowohucki, Przylasek Rusiecki, Park Lotników.

Od 2020 r. prowadzone są prace na projektem Park Edukacyjny Branice. Na terenach projektu 

strategicznego „Kraków – Nowa Huta Przyszłości” powstanie Park Edukacyjny „Branice”, obejmujący obszar 

5,5 ha, na którym postawionych zostanie 11 zabytkowych budynków z Krakowa i okolic, w tym karczma i 

kościół.

Na bieżąco organizowane są szkolenia dla przewodników miejskich dotyczące zasobów turystycznych 

Nowej Huty.

Nowa Huta jest również miejscem, które często uwzględnia się w programie wizyt studyjnych dla krajowych 

i zagranicznych dziennikarzy i touroperatorów.

 Jest program rozwoju Turystyki, który mocno uwzględnia Nową Hutę.

29) Prośba o przycięcie niektórych drzew, bo zacieniają mieszkania. Wnioskowane przez mieszkańców drzewa do przycinki kontrolowane są każdorazowo w terenie. Zlecane są 

cięcia pielęgnacyjne drzew w zależności od potrzeb.

Zacienienie mieszkań nie może być jedyną przesłanką uzasadniającą przycinkę drzew 

będących  w dobrym stanie zdrowotnym.

30) Prośba, by nie rewitalizować Zbiornika Wodnego Zesławice ze względu na

zamieszkujące tam ptactwo i zostawić go takim, jaki jest, czyli dzikim.

Zarząd Zieleni Miejskiej nie prowadził żadnych działań w tym zakresie. Nie są planowane działania dotyczące rewitalizacji. 

31) Problem bezdomnych na os. Stalowym i nie tylko. Pracownicy socjalni – Streetworkerzy Działu Pomocy Bezdomnym – reagują na wszystkie zgłoszenia 

dotyczące przebywania osób bezdomnych w rejonie Nowej Huty, w tym na os. Stalowym. Teren jest przez 

nich również systematycznie monitorowany. Pracownicy DB w październiku nawiązali kontakt z 

mieszkańcami osiedla, którzy nie potwierdzili obecności osób bezdomnych w rejonie os. Stalowego. 

Mieszkańcy zostali poinformowani o możliwości dokonywania zgłoszeń do DB w przypadku stwierdzenia 

obecności osób bezdomnych. W październiku działania ww. rejonie były realizowane w dniach 20-22 

października 2021 r. W listopadzie w obrębie osiedli nowohuckich Streetworkerzy podejmowali działania w 

związku z interwencją zgłoszoną pismem z dnia 29.10.2021 r., dotyczącą przebywania osoby bezdomnej na 

terenie os. Szkolnego 3, a także w ramach prowadzonej pracy socjalnej i Akcji Zima, w następujących 

terminach: 3.11. – os. Sportowe – napotkano 1 osobę bezdomną, która jest objęta pomocą Ośrodka. 8.11. – 

os. Szkolne i Stalowe – nie napotkano osób bezdomnych 17.11. - os. Szkolne i Stalowe – nie napotkano osób 

bezdomnych 18.11 - os. Szkolne – nie napotkano osób bezdomnych.

Pracownicy socjalni DB będą podejmować działania zgodnie ze zgłoszeniami 

mieszkańców, jak również dokonywać monitoringu rejonu Nowej Huty w związku z 

realizacją Akcji Zima. W przypadku potwierdzenia przebywania osób bezdomnych, 

Streetworkerzy będą im udzielać pomocy zgodnie z kompetencjami Ośrodka.


